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Zápis č. 3 
ze zasedání protidrogové komise 

Rady Libereckého kraje konané dne 05. 09. 2023 od 15:00 hod. 

na Krajském úřadě Libereckého kraje 

Přítomní členové: 

 

Předseda Mgr. Petr Tulpa  

Místopředseda MUDr. David Adameček 

Mgr. Klára Lenkvíková 

MUDr. Jaromír Hons, Ph.D. 

Roman Brodský  

kpt. Bc. Pavel Folprecht 

Mgr. Jan Molnár 

Bc. Jiří Simeth 

Mgr. Petr Slanina, LL.M., MBA 

MUDr. Vít Šlechta 

Mgr. Alena Švejdová 

Bc. Martina Teplá  

Mgr. Kristýna Dachsová 

Mgr. Aleš Vaněk 

Mgr. Josef Váňo 

tajemník Mgr. Aleš Lebeda, DBA 
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Omluveni: viz nepřítomní škrtnutí čl. 

Hosté: Mgr. Milena Kučerová 

 

Program: 

 

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu jednání 

3. Kontrola plnění usnesení 

Plánované 5. setkání s místopředsedkyní okresního soudu v Liberci – oblast soudně 

nařízené léčby, termín září/říjen 2023 – Mgr. Tulpa (Mgr. Kubíčková)  

4. Kampaň a seminář – podzim 2023 – Mgr. Molnár (financování – protidrogový 

koordinátor)  

5. Strategické dokumenty protidrogové politiky  

Výroční zpráva o realizaci politiky v oblasti závislosti Libereckého kraje 2022 – Mgr. 

Lebeda (fáze schválení RLK) 

6. Workoholismus – patologická závislost na práci – Mgr. Švejdová 

7. Různé 

8. Závěr 
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Bod č. 1 a č. 2 - Zahájení jednání a schválení programu  

 

Jednání komise se uskutečnilo v zasedací místnosti 111. Zasedání zahájil předseda komise 

v 15:00 hod. a po kontrole prezence konstatoval, že komise je usnášeníschopná. Dále byl všemi 

přítomnými schválen program jednání komise. 

 

Bod č. 3 - Kontrola plnění usnesení 

  

Mgr. Tulpa a primář Hons shrnují informace, které vycházejí ze zápisu 4. setkání odborníků 

protidrogové komise Rady Libereckého kraje s místopředsedkyní trestního úseku Okresního 

soudu v Liberci – oblast soudně nařízené léčby. Mgr. Tulpa dodává, že v souladu s Mgr. 

Kubíčkovou nyní plánují termín 5. setkání (září/říjen 2023).  

Komise provedla kontrolu plnění usnesení v této oblasti – bez nedostatků.  

 

Bod č. 4 - Kampaň a seminář – podzim 2023 

 

Mgr. Molnár informuje o plánované realizaci kampaně "Společně proti kouření 2023", která se 

uskuteční v Libereckém kraji v období září až prosinec 2023, aktivity budou zaměřeny na rizika 

nikotinových sáčků jako v předchozí kampani roku 2022. Bude vytištěno minimálně 3000 ks 

letáků k nikotinovým sáčkům, které budou v rámci adiktologicky zaměřených preventivních 

programů i mimo ně předávány žákům v celém Libereckém kraji. Vytvoření, tisk a distribuce 

150 ks plakátů pro školy v Libereckém kraji posílí informační systém pro pedagogy.  

 

Dne 30.10.2023 proběhne v prostorách Maják o.p.s., Konopná 776, Liberec, seminář na téma 

nových návykových látek – CBD, HHC, Kratomu a dalších, které nejsou legislativně ošetřeny 

a ohrožují zejména mladou generaci. Lektorem bude Mgr. Adamem Kulhánkem, Ph.D., MBA 

z Kliniky adiktologie 1. LF UK a VFN Praha. Seminář je určen převážně pedagogům a 

metodikům prevence, dále i sociálním službám.  

Mgr. Lenkvíková potvrzuje předání těchto informací prostřednictvím OŠMTS KÚ LK.  

 

Bod č. 5 – Strategické dokumenty protidrogové politiky 

 

Mgr. Tupla uvádí, že výroční zpráva o realizaci politiky v oblasti závislostí LK 2022 bude 

předložena RLK. Bude třeba přiložit manažerské shrnutí, kde bude uvedeno, kam směřuje 

protidrogová politika Libereckého kraje. Konstatuje, že z výroční zprávy vyplývá, že je 

nezbytná prevence, posílení financování a praktický dopad mezi cílovou skupinou, mládeží. 

MUDr. Adameček a Mgr. Lebeda sdělují, že aktuální informace jsou popsány v Plánu 

protidrogové politiky Libereckého kraje 2023-2027.  
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Bod č. 6 – Workoholismus – patologická závislost na práci 

 

Mgr. Švejdová uvádí, že toto téma dosud nebylo na komisi projednáváno. Odkazuje na 

odbornou literaturu MUDr. Karla Nešpora, CSc. Dále, že je důležité umět odpočívat, 

přehodnotit priority, hlídat si hranice a umět říkat ne i s ohledem na to, že pracovitost je ve 

společnosti kladnou vlastností a doporučuje vést vedoucí pracovníky k náhledu na situaci na 

pracovištích.    

Bc. Simeth sděluje, že ze stran zaměstnavatelů je tlak na výkon, což má souvislost s užíváním 

návykových látek zaměstnanci. Pro firmy je výkon zaměstnance to hlavní.   

Primář Hons vysvětluje, že workoholismus není nemoc, může spadat do závislostního chování. 

Uvádí příklad ze zahraničí (Japonsko), kde je velký tlak ze stran firem na zaměstnance, kdy 

tímto vlivem u některých z nich dochází až k sebevražednému jednání. Rodiny poté na firmy 

podávají žaloby.        

Mgr. Tulpa informuje o aktuálním nárůstu kontaktů krizových telefonických linek a zvážení 

potřeb jejich rozšíření.    

 

Bod č. 7 – Různé  

 

MUDr. Adameček sděluje, že všechny jejich služby jsou využity. V současné době je větší 

zájem o nástup do terapeutické komunity než v předchozím období. Má to souvislost s nárůstem 

v psychiatrických léčebnách. Advaita jedná s obcí v Nové Vsi o možnosti převodu budovy na 

jejich organizaci.  

Mgr. Tulpa dodává, že se bude postupně během 1-2 roku stěhovat Domov pro osoby se 

zdravotním postižením v Nové Vsi do jiných prostor.        

 

Mgr. Klára Lenkvíková informuje o projektu, který je zaměřený na vzdělávání v oblasti 

duševního zdraví pro pedagogy. Dále sděluje, že na webových stránkách MŠMT byl   zveřejněn 

metodický pokyn pro školy - Psychická krize / duševní onemocnění žáka 

(https://www.msmt.cz/vzdelavani/socialni-programy/metodicke-dokumenty-doporuceni-a-

pokyny). 

 

Primář Hons shrnuje materiál o dopadech užívání kanabinoidů na duševní zdraví, který všem 

členům komise zasílal v příloze před setkáním k prostudování. Jedná se o dokument, který se 

stal podkladem pro prohlášení Výboru Psychiatrické společnosti ČLS JEP k připravovaným 

změnám v oblasti legalizace marihuany. Toto prohlášení by mělo být projednáno a v případě 

hlasování schváleno 06.09.2023 a následně publikováno. Dokument je kompilací rešerší 

z literatury, obsahuje též krátká aktuální data z ČR. Cílem je, aby byly v povědomí zdravotní 
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rizika, která souvisí s legalizací marihuany. Dodává, že všichni odborníci z praxe, kteří jsou 

v uvedeném výboru, mají stejný postoj.      

 

Kpt. Bc. Folprecht sděluje, že na každém policejním útvaru je pracovník, který se zabývá 

prevencí ve školách. Mají k dispozici letáky od Národní protidrogové centrály, které rozešle 

členům komise. Dále informuje o úspěšných policejních akcích proti varnám pervitinu a 

probíhajícím dovozu léků z Polska zneužívaných pro výrobu OPL.  

 

Mgr. Dachsová uvádí, že již nebude členkou komise a zašle koordinátorce kontakt na jiného 

zástupce KHS LK pro vyřízení jeho jmenování členem Protidrogové komise rady Libereckého 

kraje.            

 

Mgr. Molnár uvádí, že mají přes 800 preventivních programů, plnou kapacitu. Největší zájem 

je o téma duševního zdraví. V případě, že se dítě svěří jejich pracovníkům, že chce spáchat 

sebevraždu, školy upozorňují na GDPR. Sděluje, že situaci konzultují s právníkem. Dodává, že 

službu rozšiřují do dalších krajů.  

 

Bc. Simeth sděluje, že je aktuálně u klientů méně toxických psychóz, ty souvisely s užíváním 

nekvalitních drog. Zaznamenali u některých klientů přechod na heroin. Most k naději žádá o 

dotaci na opravu budovy, v níž sídlí. Odhad nákladů však bude vyšší než možná dotace, hledají 

další možnosti zdrojů.  

Předložil dotaz Bc. Cvrčka, protidrogového koordinátora MMJN, na zjištění názoru odborníků 

komise na efektivitu projektu Revolution train, neboť obdrželi novou nabídku k využití pro 

školy.  

Mgr. Lebeda sděluje, že Bc. Cvrček obdržel dne 05.09.2023 stanovisko komise a následné 

písemné vyjádření LK ze dne 09.02.2022, kde jsou popsány hlavní důvody, na základě kterých 

byl projekt vyhodnocen jako neefektivní. Viz. příloha. K tomu se přítomní odborníci komise 

jednohlasně vyjádřili, že na svém stanovisku k projektu trvají a projekt opětovně nedoporučují.     

Mgr. Tulpa konstatoval, že Liberecký kraj finančně projekt nepodpoří.  

 

MUDr. Šlechta uvádí, že byla po prázdninách otevřena protialkoholní léčba. Aktuálně je 

problém s umístěním akutně intoxikovaných, jsou dlouhé čekací lhůty na nástup do léčby. 

K návrhu na legalizaci marihuany sděluje, že jako jedinou možnou cestu vidí formu „regulace“, 

není cestou prohibice ani bezpodmínečné uvolnění. Z koncepce je patrné, že budou vybrány 

finanční prostředky na daních. Vzhledem k tomu, že stále trvá podfinancování adiktologické a 

psychiatrické péče, navrhuje, aby z těchto peněz byla určitá část poskytnuta na jejich podporu, 

na zdravotnictví. 

K tomu sděluje Mgr. Tulpa, že je snaha LK o vznik CDZ, rozšíření ambulance.  
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Mgr. Švejdová oznamuje, že dne 12.10.2023 od 9 do 13.30 h proběhne v městském kině ve 

Frýdlantu konference k 20. výročí založení Poradního a setkávacího centra POSEC. Na 

konferenci budou zvát Mgr. Tulpu, Mgr. Šebkovou, členy Protidrogové komise Rady 

Libereckého kraje a další hosty. Dále uváděla, že ke dni 31.12.2023 chce ukončit svoji činnost 

a komisi dává na zvážení výběr jiného protidrogového koordinátora obcí s rozšířenou 

působností Libereckého kraje jako člena komise.  

 

Bc. Teplá sděluje, že také obdrželi nabídku od společnosti projektu Revolution train, tuto 

odmítli. Finanční prostředky poskytnou organizacím, které prevenci dělají. Dále uvádí, že na 

základě monitoringu parku v centru Liberce zde bude umístěn bezpečnostní kontejner 

(fixpoint). Aktuálně probíhá schválení financí na podporu službám. 

Bc. Simeth k monitoringu parku dodává, že klienti jsou zvyklí na toto místo chodit.  

 

Mgr. Vaněk uvádí, že personálně fungují ve třech věznicích v kraji. S vězeňskou populací 

hovoří o duševním zdraví, klienti mají více informací, jsou sdílnější, problém je však v tom, že 

nejsou vyslyšeni. K dokumentaci primáře Honse sděluje, že je třeba nejdříve vědět o rizicích, 

které se změnou legislativy souvisí. Ukazuje se, že současný systém není funkční a že je nutné 

ho změnit. Zdravotnictví nemá dostatečnou kapacitu, nereaguje na potřeby klientů, kteří jsou 

zoufalí. Dětská psychiatrie je v kritické situaci, péče postrádá smyslu.     

 

Mgr. Tulpa i ostatní členové komise poděkovali Mgr. Lebedovi za jeho práci krajského 

protidrogového koordinátora.  

 

Bod č. 8 – Závěr  

Ukončení jednání komise v 16:30 hod. 

 

Příští zasedání komise se bude konat dne 7. listopadu 2023, v 15:00 hod.  

v budově KÚ LK – místnost 111.  

 

………………………………………….. 

Mgr. Petr Tulpa 

předseda protidrogové komise Rady Libereckého kraje 

 

Zapsal: Mgr. Aleš Lebeda, DBA 

tajemník protidrogové komise Rady Libereckého kraje 
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Příloha č. 1 

 

 


